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PREAMBLE 

 

Praise be to Allah, Lord of the Worlds, and prayers and peace be upon the 

Messenger of God, and on his family and companions, but after: 

This is the first version of (University Student Grievance Rules and Procedures) 

that was approved by the University Council’s decision No. (2626-1434/1435 

AH) in its fourth session held on 1/5/1435 AH: based on the eleventh paragraph 

of Article 20 of Higher Education Council system. 

The university hopes that this publication will be an important addition in the 

university's continuous endeavor to maintain an educational environment 

characterized by the control of public behavior, commitment to virtuous morals, 

scientific excellence and the preservation of the rights of university students and 

affiliates so that the university contributes to the leading educational renaissance 

in our dear country. 

The university wishes everyone success. 
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Article One: Right to Grievance 

The student has the right to file a grievance with the competent authority against 

any matter that he/she considers infringes on his/her academic or non-academic 

rights. 

 

Article Two: Grievance Time 

 

The student shall file a grievance within a period not exceeding 30 days from the 

date on which the claimed right arose. No grievance will be accepted after this 

period has passed except with a legitimate excuse accepted by the head of the 

competent authority. 

Article Three: Grievance application controls 

 

The student shall submit a grievance application including the following: 

1. Personal information (name, civil registry number, university number, and 

college name) and means of contacting him (phone and e-mail). 

2. Determine the subject of the grievance. Describe the facts sequentially. 

3. Identify the person or entity you are grievances about. 

4. Determine the damage. 

5. Reasons for grievance. 

6. The previous steps taken by the student to try to solve the topic. 

7. Specify the desired request. 

8. Provide any information that the student considers influential. 

9. Attach documents that prove the validity of the grievance. 

10. The student’s signature, and the date of submission of the application. 
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Article Four: Grievance procedures 

The grievance procedure shall be as follows: 

1. The grievance shall be submitted to the head of the unit related to the 

subject matter of the grievance or the entity designated by the head of the 

unit to receive grievance applications 

2. If the grievance is against the head of the unit, the request shall be 

submitted to the direct supervisor 

3. Incomplete applications will not be considered 

4. The student is given the grievance application number and date 

5. The head of the competent authority shall take measures to ensure that the 

subject matter of the grievance is considered 

6. If filing a grievance required submitting the matter to the scientific 

departments or the councils of colleges or institutes, it shall be referred to 

them for consideration, and in all cases the person whose behavior is 

complained about shall not be present to vote to decide on the subject 

matter of the grievance 

7. The head of the unit shall decide on the subject of the student’s grievance 

within a period not exceeding sixty days from his receipt of the grievance 

request. 

8. Grievance applications are completely confidential and can only be seen 

by the relevant persons. 

9. The student shall be informed of the grievance decision by any method of 

reporting.  

10. The head of the competent authority may refer the student to the sub-

disciplinary committee if it appears that the student's grievance is 

malicious. 

11. If the student wants to apply to higher authorities inside the university, it 

is necessary to indicate his/her previous actions in the same subject. 



Task Named Signature Date 

Requested by Dean of the College of Science 
Dr. Naif Alotaibi   March 20th, 2024 

Translated by 
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Translation 
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Reviewed by 
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 March 24th, 2024 

Approved by 
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 March 24th, 2024 
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Ô»flb¶a @k€bø€a @·‹ƒm @Ü«aÏ”
ÈmaıaäugÎ

الـسـعـــــوديــــــة ـيـــــــة الـــــعــــر المملكــــــــة
الـــــعــــــــــــــالـــــــــــــــي الــــــتـــــعــــــــــــــــــــلــيـــــــــــــم وزارة

الإسلامية سعود بن محمد الإمام جامعة
يل وال القبول شؤون عمادة
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 ةـدمـقـم

الحمدددددددا ع لمي ا ودددددددالسلام عا  دددددددالأ عا  دددددددا    ددددددد  لم ددددددد   ا ا  دددددددسلام ع  ددددددد    ددددددد        

 عأصحاب  أجموسلام أ ا بوا:

تي د( ا دتظلد  ا اا دا المدا وإ عاجااهاتد  فإلا هذا ه  الإصاالم ا عل  د  قو ا دا      

هددددد(  دددددإ 4141/4141-6262تمددددو ال افلددددب  لر دددددا بلدددداالم  رلدددد  الما ودددددب    ا دددداو  ق

 ااددد  ا  لدددالأ الحا  ددددب 4/1/4141جل دددا  ا اابودددب الولددد  لأ باددددالم   
ر
هددددذ ع  دددا ا دددد  ا ا

  شالأ    الا لأ ا وشا      نظا   رل  ا اولي  ا وااإ.

  الما وددب ا دداا   عتأ د  الما وددب ألا   دد لا هددذا الإصدداالم ا ددافب   مددب  ددإ   ددو      

ضدددال ا  دددل م ا ودددا  عا قددد ا  ا  دددا  ا  ا دددلب  لح دددال   ددد  بليدددب توليميدددب تامسددد  ب

ي الما وددب ع ب دد  ر اذ حتددا ت دد   الما وددب عح ددا الحلدد    اددا عا ا دد   ا ولمدد  

 .بذ ا  إ ا ن ضب ا اوليميب ا اا الأ  إ با نا ا وز زلأ

 عالما وب تامنا ا ا فيق  لمميع.      
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 : الحق في التظلمالأولىالمادة 

 للطالببا حق بب  لببل حلببهةلذ ل الاببص صحم حأيهأبباي ابب      ابب   بب ح       
 
انهقأببا

 .حلأكاد ميص  و غير حلأكاد ميص  قوقهق

 

 التظلم وقت: الثانيةالمادة 

  03علبببل حلطالبببا حلبببهةلذ يببباو اببب   أ  ه ببباو       
 
نشبببول حق ببب  اببب   بببا      وابببا

إأ بعببب   اشبببب و   قبلببببه  بعبببب  اهبببالم ةبببب   حلمبببب  ، وأ  قببببي     ةلببببذ حلمطالبببا  ببببه

 .حقالاص صحم حأيهأاي ئيس 
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 طلب التظلمضوابط : الثالثة المادة
 

 على الآتيالتظلم  تقديم طلب على الطالب   
ً
 :مشتملا

المعلوماااا الصيةااالا ما واام  لسجاام اليااوا الماادلي  لالاا جم ا وااام     -1

 .به مالهاتف  لالبريد الإلكترللي( لوائا ا تةاللاوم الكلالا( ل 

   لباان الوجائع بشكا متسلسا.تحديد موضوع التظلم -2

 تحديد الصيص أل ا وهلا المتظلم منها. -3

 تحديد الض س. -4

 أوباب التظلم. -5

 ا يطواا السابقلا التي جام بها الطالب لمحالللا حا الموضوع. -6

 تحديد الطلب الم اد. -7

 إي اد أي معلوماا ي اها الطالب مؤث ة. -8

 إسفاق الوثائق التي تثبت صحلا التظلم. -9

 توجاع الطالب  لتاسيخ تقديم الطلب. -11
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 : إجراءات التظلمالرابعةالمادة 
 

 :تكون إجراءات التظلم على النحو الآتي

أو  التظلم إلى رئيس الوحدة ذات العلاقة بالموضوو  ححوا الوتظلم يقدم -1

 الجهة التي يحددها رئيس الوحدة لاستقبال طلبات التظلم.

 إذا كان التظلم ضد رئيس الوحدة فيقدم الطلب إلى حسؤوله المباشر. -2

 لا ينظر في الطلبات غير المكتملة. -3

 يعطى الطالب رقم تقديم طلب التظلم وتاريخه. -4

علووى رئوويس الجهووة ذات الااتخوواا اتخوواذ اتجووراءات التووي تك ووا النظوور  -5

 حوضو  التظلم. في

إذا كووووووان رفوووووول الووووووتظلم يتطلووووووب عوووووور  ا حوووووور علووووووى ا قسووووووام العلميووووووة أو  -6

حجالس الكليات أو المعاهود فيحوال إلا وا للنظور فا واي ولا يجووم فوي جميول 

خص الموووووتظلم حوووووت تخووووورفه للتخووووووي  بالبووووو  فوووووي وا حووووووال حلوووووور ال ووووو

 حوضو  التظلم.
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يبتتتتيس اتتتتة سي موتتتتتظسمتتتتاسبمختتتتمةسلا تتتتتزسي    تتتت س تتتت  سبتتتتتظس سلا  تتتت   س -7

سبنستستمهس  ت سي   تز.
ً
 س ينسيمب 

خ صستيه سإ سيلأشتتتتتلاحتتتت بستتاتتتت  سي تتتت  تزسم  ستتتتطلعسي   بتتتتتعس  سي تتتتت س تتتتت -8

 ذ  سي ع قع.

 يُاتغسي     سمنتي عسي   تزسمأيستطلقسبنستطقسيلإم غ. -9

 تتتتتتطاة سيات تتتتتتعسذي سي   طتتتتتت صسإو  تتتتتتعسي    تتتتتت سإ تتتتتت ساتنتتتتتتعسي  أ يتتتتتت سس -01

 ي فط يعسإذيسظ طسأنسلا تزسي     سكيتي.

 نتس غاعسي     سماسي  قتيزس ل سج ت  سأ لت س ي تلسيات بعتع سدت سمتتس -00

 بنسمي نسب سيلاخذهسبنسإجطيءي سس مقعسماسذي سيلممخمة.
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